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Č. j.: KaRek/0073/2022 

 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 21. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 22. listopadu 2022 v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 26 senátorů z celkového počtu 39 (viz příloha).  

 

Program zasedání: 

 

1. Schválení skrutátorů zasedání. 

2. Schválení programu zasedání. 

3. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

4. Návrh Řádu výběrového řízení Univerzity Pardubice.  

5. Návrh I. změn Stipendijního řádu Univerzity Pardubice. 

6. Návrh IV. změn Statutu Univerzity Pardubice. 

7. Návrh I. změn Pravidel systému zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí 

a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice. 

8. Žádost o vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, 

kterými Univerzita Pardubice hodlá smluvně nabýt vlastnictví k části pozemku. 

9. Různé. 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 25 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“), 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 21. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky, senátory, 

rektora a vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“). 

Předseda hlavní volební komise pro doplňující volby do AS UPCE ve volebním celku 

FF dr. Kleprlík informoval o průběhu doplňujících voleb a představil novou senátorku z řad 

studentů Mgr. Jindru Lavrenčíkovou (FF). 

1. Schválení skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Mgr. Jan Němec a Mgr. Alena Pozdílková, Ph.D. 

byli schváleni následným hlasováním.  

Hlasování se účastnilo 25 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 
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2. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina seznámil přítomné senátory s programem 21. zasedání a otevřel diskusi. 

K navrženému programu nebyly vzneseny žádné připomínky. Předseda dr. Bělina vyzval 

senátory k hlasování.  

Hlasování se účastnilo 25 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen.  

3. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina informoval senátory, že program zasedání byl před vlastním 

jednáním písemně schválen předsednictvem. Dále informoval o ustavujícím zasedání nového 

AS UPCE, které se uskuteční v úterý 10. ledna 2023. 

Před zasedáním předsednictvo diskutovalo projednávané materiály na schůzkách s vedením 

UPCE a v komisích AS UPCE. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

4. Návrh Řádu výběrového řízení Univerzity Pardubice. 

Rektor prof. Čapek předkládá tento materiál k projednání senátu v souladu s ustanovením 

§ 9 odst. 1 písm. f) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon o vysokých 

školách“). Rektor prof. Čapek předal slovo zpracovateli předkládaného materiálu, prorektorce 

pro vnitřní záležitosti doc. Černohorské. 

Doc. Černohorská uvedla, že předložený materiál Návrh Řádu výběrového řízení Univerzity 

Pardubice reaguje především na nutnost zapracování závazků potřebných k obhájení ocenění 

HR Award, jako např. obsazování vědeckých pozic a respektování zásad otevřenosti 

a transparentnosti. S ohledem na stáří tohoto vnitřního předpisu bylo nutné aktualizovat 

zejména názvosloví pracovišť, na nichž jsou pracovní místa dle tohoto vnitřního předpisu 

obsazována. Dále bylo nutné přizpůsobit jednotlivé kroky a procesy aktuálním postupům 

a možnostem využití prostředků komunikace na dálku a pro lepší přehlednost a logickou 

strukturu pak definovat jednotlivé fáze výběrového řízení (tj. zahájení, jednotlivá kola, 

ukončení), které takto v původním dokumentu definovány nebyly. 

Předseda Legislativní komise AS UPCE dr. Šmíd uvedl, že legislativní komise doporučuje 

materiál k přijetí v předloženém znění. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse.  

Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil Řád výběrového řízení Univerzity 

Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 25 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 
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5. Návrh I. změn Stipendijního řádu Univerzity Pardubice. 

Rektor prof. Čapek představil návrh I. změn Stipendijního řádu Univerzity Pardubice. 

Prof. Čapek předal slovo zpracovateli předkládaného materiálu, prorektorovi pro vzdělávání 

a kvalitu doc. Panochovi. 

Předložený návrh I. změny Stipendijního řádu Univerzity Pardubice reaguje na potřebu změny 

ve způsobu výplaty stipendia, resp. v zavedení možnosti výplaty stipendia i v jiné měně než 

v českých korunách, jak tomu bylo doposud. V ostatním zůstává vnitřní předpis beze změn. 

Návrhy a podklady k projednání tohoto materiálu byly zpřístupněny členům akademické obce 

Univerzity Pardubice způsobem umožňujícím dálkový přístup v souladu s § 9 odst. 3 zákona 

o vysokých školách.  

Předseda Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE dr. Kleprlík informoval o průběhu 

projednávání předloženého materiálu a uvedl, že komise materiál doporučuje ke schválení 

v předloženém znění.  

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse.  

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil I. změny Stipendijního řádu 

Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 25 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat.  

6. Návrh IV. změn Statutu Univerzity Pardubice. 

Rektor prof. Čapek představil návrh IV. změn Statutu Univerzity Pardubice. Materiál zpracoval 

prorektor pro vzdělávání a kvalitu doc. Panoch. 

Předložený návrh IV. změn Statutu Univerzity Pardubice (dále jen „Statut“) reflektuje drobné 

změny, ke kterým došlo v organizační struktuře Univerzity Pardubice; upravuje poplatky 

spojené se studiem a reaguje na rozhodnutí rozšířeného vedení Univerzity Pardubice, kterým 

byl odsouhlasen koncept postupného zvyšování poplatku za studium podle period prodloužené 

doby studia; upřesňuje pravomoc a odpovědnost rektora týkající se členství v jeho poradních 

orgánech; upravuje počet členů Rady pro vnitřní hodnocení (dále jen „RVH“); a zavádí 

do Statutu pojem emeritní rektor, jakožto čestný titul, který nezakládá členství v akademické 

obci. Návrhy a podklady k projednání tohoto materiálu byly zpřístupněny členům akademické 

obce Univerzity Pardubice způsobem umožňujícím dálkový přístup v souladu s § 9 odst. 

3 zákona o vysokých školách.  

Předseda Legislativní komise AS UPCE dr. Šmíd uvedl, že legislativní komise doporučuje 

materiál k přijetí v předloženém znění. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupila senátorka dr. Hlaváčková s dotazem 

týkajícím se pojmu statut emeritního rektora. Dotaz zodpověděl rektor prof. Čapek, který 

vysvětlil terminologii daného pojmu. Do diskuse se zapojil také senátor doc. Culek. Doc. Culek 

se tázal na stanovení počtu členů RVH. Dotaz zodpověděl rektor prof. Čapek. 

Dr. Bělina ukončil diskusi. 
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Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil IV. změny Statutu Univerzity 

Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 25 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat.  

7. Návrh I. změn Pravidel systému zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí 

a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice. 

Rektor prof. Čapek předkládá tento materiál k projednání senátu v souladu s ustanovením 

§ 9 odst. 1 písm. f) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon o vysokých 

školách“). Materiál zpracovala místopředsedkyně Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity 

Pardubice prof. Molková. 

Předložený návrh úpravy Pravidel systému zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí 

a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice reaguje na současně předkládanou změnu 

Statutu Univerzity Pardubice, kde se v článku 20 upravuje počet členů RVH.   

Příloha č. 2 K Pravidlům systému zajišťování a hodnocení kvality – Jednací řád Rady 

pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice, upřesňuje postup navrhování a jmenování členů 

RVH. Dále byla upřesněna činnost odborných komisí, které jsou poradním orgánem RVH 

a zrušena přechodná ustanovení, která v době ustavení RVH zajišťovala kontinuitu fungování 

RVH. 

Návrhy a podklady k projednání tohoto materiálu byly zpřístupněny členům akademické obce 

UPCE způsobem umožňujícím dálkový přístup v souladu s § 9 odst. 3 zákona o vysokých 

školách.  

Předseda Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE dr. Kleprlík informoval o průběhu 

projednávání předloženého materiálu a uvedl, že komise materiál doporučuje ke schválení 

v předloženém znění.  

Předseda Legislativní komise AS UPCE dr. Šmíd uvedl, že legislativní komise doporučuje 

materiál k přijetí v předloženém znění. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které rektor prof. Čapek přednesl doplňující informace 

k předloženému materiálu. 

Dr. Bělina ukončil diskusi. 

Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil I. změny Pravidel systému 

zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Univerzity 

Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 25 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat.  
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8. Žádost o vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, 

kterými Univerzita Pardubice hodlá smluvně nabýt vlastnictví k části pozemku. 

Slova se ujal rektor prof. Čapek, který uvedl, že návrh je předkládán ve smyslu § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon 

o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů. 

Rektor prof. Čapek předal slovo kvestorovi Ing. Gabrielovi.  

Kvestor Ing. Gabriel uvedl, že se jedná o koupi části pozemku o výměře cca 100 m2 (přesná 

výměra bude dána realizovaným geometrickým plánem) nacházejícího se v areálu bývalé 

společnosti TESLA Pardubice, proti areálu krajské nemocnice, ulice Kyjevská. Vlastníkem 

pozemku je Nová Tesla s.r.o., Na Harfě 337/3, Vysočany, 190 00 Praha 9. Obvyklá cena části 

pozemku p. č. 752 o výměře 100 m2 byla stanovena na základě Znaleckého posudku 

vyhotoveného ke dni 03. 10. 2022, a to na 580.000,- Kč.  

Koupě uvedené části pozemku je nezbytná a žádoucí pro potřeby výstavby nového objektu 

pro Fakultu zdravotnických studií. Záměrem je část tohoto pozemku zastavět budovou 

v souladu s vypracovanou objemovou studií, která řeší potřeby nové budovy pro Fakultu 

zdravotnických studií, zejména pokud se týká potřeby navýšení dispozičních podlahových 

ploch.  

Důvodem koupě je tedy stavební záměr Univerzity Pardubice na předmětném pozemku 

označeného jako ostatní plocha, jiná plocha provést dostavbu objektu určeného pro Fakultu 

zdravotnických studií.  

Předsedkyně Ekonomické komise AS UPCE dr. Kudláčková uvedla, že ekonomická komise 

doporučuje vyjádřit souhlas k právním jednáním, kterými Univerzita Pardubice hodlá nabýt 

vlastnické právo k části pozemku v Pardubickém kraji, okres Pardubice, obec Pardubice, 

katastrální území Pardubičky, označenému jako ostatní plocha, jiná plocha 

p. č. 752 o předpokládané výměře 100 m2 zapsané v katastru nemovitostí vedeném 

Katastrálním úřadem pro Pardubický kraj, Katastrální pracoviště Pardubice na listu vlastnictví 

LV 1249. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina dal o tomto návrhu hlasovat. 

Návrh na usnesení:  

1. Akademický senát vyjadřuje souhlas k právním jednáním, kterými Univerzita Pardubice 

hodlá nabýt vlastnické právo k části pozemku v Pardubickém kraji, okres Pardubice, obec 

Pardubice, katastrální území Pardubičky, označenému jako ostatní plocha, jiná plocha 

p. č. 752 o předpokládané výměře 100 m2 zapsané v katastru nemovitostí vedeném 

Katastrálním úřadem pro Pardubický kraj, Katastrální pracoviště Pardubice na listu vlastnictví 

LV 1249.  

2. Akademický senát doporučuje předložit žádost o předchozí písemný souhlas Správní rady 

Univerzity Pardubice k právním jednáním, kterými Univerzita Pardubice hodlá nabýt vlastnické 

právo k části pozemku v Pardubickém kraji, okres Pardubice, obec Pardubice, katastrální území 

Pardubičky, označenému jako ostatní plocha, jiná plocha p. č. 752 o předpokládané výměře 

100 m2 zapsané v katastru nemovitostí vedeném Katastrálním úřadem pro Pardubický kraj, 

Katastrální pracoviště Pardubice na listu vlastnictví LV 1249. 

Hlasování se účastnilo 25 senátorů. 

Výsledek hlasování: 25 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat.  
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V 14:25 na zasedání dorazil senátor doc. Voltr. 

9. Různé. 

Ing. Gabriel 

- reagoval na dotaz senátora doc. Culka ohledně stavby „Terminálu univerzita“. 

Do diskuse se zapojila také senátorka dr. Kudláčková.  

Dr. Kleprlík 

- informoval o schůzce odborové organizace, která se uskutečnila dne 16.11.2022, 

na které se mimo jiné diskutovalo uplynutí mandátu stávajícímu předsedovi odborů.  

Dr. Michálek 

- podal námět pro příští senát, který souvisí s úpravou Volebního řádu AS UPCE, 

s upřesněním termínů jednotlivých dílčích kroků voleb.  

Ing. Šlapák 

- podal informace ze SK RVŠ. V následujícím roce (2023) bude Slovenská akreditační 

agentura pro vysoké školství hodnotit institucionální akreditace všech vysokých škol 

na Slovensku. V rámci tohoto hodnocení se nabízí možnost pro studenty českých 

vysokých škol, aby se do procesu zapojili. Studentům bude zajištěno odpovídající 

školení na hodnocení akreditačních materiálů a za vypracování zprávy pak bude 

poskytnuta finanční odměna. Pro více informací je možné kontaktoval studentské 

reprezentanty UPCE v SK RVŠ. 

Prof. Čapek  

- poděkoval senátorům za jejich aktivitu v rámci činnosti AS UPCE ve prospěch 

Univerzity Pardubice a popřál jim mnoho pracovních i osobních úspěchů. 

Dr. Bělina 

- reagoval na dotaz dr. Kudláčkové týkající se voleb do Akademického senátu UPCE. 

Do diskuse se také zapojili rektor prof. Čapek a senátoři Mgr. Lavrenčíková, Ing. Šlapák 

a dr. Michálek. 

- poděkoval všem za obětavou a přínosnou práci v uplynulém období. Poděkoval za velmi 

kolegiální, férovou i přátelskou atmosféru v průběhu zasedání i u dalších pracovních 

setkání senátorů. Popřál úspěch senátorům, kteří budou znovu kandidovat do AS UPCE. 

Předseda dr. Bělina poděkoval všem za účast na 21. zasedání a nastínil činnost AS UPCE 

pro nejbližší období. Dále vyzval senátory k účasti na Shromáždění akademické obce 

Univerzity Pardubice, které bude následovat od 15:30 hodin v Aule Arnošta z Pardubic. 

Dr. Bělina zasedání ukončil. 

Zapsala: Ing. Michaela Jeníčková 

 

 

                                                                      Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

 předseda AS UPCE       


